
PROTOKÓŁ   Nr   XLV/2014
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

30 października  2014 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.   
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz Sołtysi zgodnie z lista obecności. 
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2
zaproszeni goście zgodnie z listą
                                                            Lista stanowi zał. Nr 3.

Porządek posiedzenia :

1.  Otwarcie. 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

   3.  Interpelacje radnych.                  
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5.  Podjęcie uchwał w sprawach :
         1/ obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę obliczania 
             podatku rolnego,    
         2/  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
         3/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych
         4/ przyjęcia programu współpracy Gminy Wijewo z organizacjami pozarządowymi 
             na 2015  rok.
        5/  zmiany Uchwały Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/202/2013 z dnia 30 stycznia 2013 r. 
             w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
             Gminy Wijewo”
        6/  zmiany w budżecie gminy na 2014 r.
        7/  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wijewo na lata 2014-2027.
6.  Informacja o złożonych Oświadczeniach majątkowych za 2013 rok.
7.  Zapytania i wolne wnioski.
8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
9.  Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom  XLIV  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Wijewo  Pan  Stanisław 
Kasperski. Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
Zapoznał zebranych z proponowanym porządkiem obrad.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  radnych  obecnych  jest  15  wobec  czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował,  że przyznane odznaczenia  „Za zasługi  dla Gminy 
Wijewo” dla Pana Mariana Białasa nie zostało wręczone na wskazanej uroczystości strażackiej 
z powodu  nieobecności.  Przewodniczący  wspólnie  z  Wójtem  Gminy  dokonali  wręczenia 
przyznanego odznaczenia.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi 
obrad i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego zaproponował,  aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.



Ad. pkt. 3

Radny Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się  z zapytaniem o przygotowanie gminy do sezonu 
zimowego,

Ad. pkt.  4

Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym złożył Wójt Pan Ireneusz Zając poinformował, 
że: 
30.09  –  wspólnie  ze  Starosta  i  Kierownikiem  Rewiru  Dzielnicowych  wręczyliśmy  kamizelki 
odblaskowe dzieciom klas pierwszych. Inicjatorem tej akcji byli radni powiatu leszczyńskiego.
01.10 – podpisałem wspólnie z Panią Skarbik aneks do umowy o dofinansowaniu budowy placu 
zabaw w Potrzebowie,
02.10  –  odbył  się  zarząd  MZWIKW  we  Wschowie,  gdzie  omówiono  bieżące   sprawy 
funkcjonowania związku,
06.10  –  odbyło  się  zebranie  ZG  ZOSP  RP,  Gospodarzem  posiedzenia  była  jednostka  OSP 
w Zaborówcu.
07.10 –  posiedzenie  odbyła  komisja  Oświaty  SGiPW w Nowym  Tomyślu.  Przedstawiono  nam 
formy  opieki  nad  chorymi  i  ubogimi.  Uważam,  że  standard  wyposażenia  naszych  mieszkań 
socjalnych jest znacznie wyższy.
08.10 – odbyło się pasowanie  uczniów klas I do którego przystąpiło 84 dzieci,
09.10 – spotkały się osoby zainteresowane budową dojazdu do drogi S-5 ( gminy Wijewo, 
Włoszakowice , Śmigiel oraz  starostowie powiatu Leszno i Kościan), jest to sprawa ważna dla 
gminy  choć pilniejsza jest przebudowa drogi Wijewo – Włoszakowice,
13.10 – uczestniczyłem w obchodach Dnia Nauczyciela,
14.10 - odbyło się pasowanie dzieci, które po raz pierwszy  przyszły do przedszkola , było ich 62,
17.10 – wspólnie ze Skarbnik rozmawialiśmy z firmą Maximus Broker na temat zakresu i kosztów 
ubezpieczenia gminy i jednostek podległych. Korzystamy z usług tej firmy, ponieważ okazała się 
rzetelną, skuteczna i szybka w działaniu,
  -  odbyło się 95 lecie Służb Weterynaryjnych w Lesznie,
18.10 – jednostka OSP w Zaborówcu obchodziła swoje 80 lecie  istnienia,
    -  w Brennie odbyła się  gala wędkarska, gdzie rozdano swoje wyróżnienia,
19.10 – odbyły się warsztaty chórów, chór ze Święciechowy, Siedlnicy i Wijewa połączyły swoje 
siły muzyczne prezentując swoje umiejętności,
22.10 – gościliśmy grupę wolontariuszy z Litwy, Łotwy, Wietnamu, Azerbejdźanu. Podziękował za 
zorganizowanie czasu, posiłku i przyjęcia,
23.10 – odbyło się posiedzenie komisji stałych RG poświecone podatkom na 2015 rok,
  - zostałem zaproszony na spotkanie Seniorzy z koła w Wijewie, 
24.10 – odbyło się w Wijewie comiesięczne spotkanie Wójtów i Burmistrzów . Tematem spotkania 
były wybory i podatki na 2015 rok.
  - uczestniczyliśmy w obchodach 15 lecia  powiatu leszczyńskiego,
26.10 – ZG OSP w Wijewie zorganizował wyjazd do muzeum straży do Rakoniewic. Była to bardzo 
pouczająca wycieczka. Zachęcił do zwiedzenia muzeum przez młodzież szkolną.
30.10 – posiedzenia sesji oraz spotkanie Wójtów ni Burmistrzów w sprawie OFALU, gdzie 
będziemy konkretyzować projekty do realizacji. 
Z naszego projektu mamy:
- pogłębienie szlaku konwaliowego, 
- utworzenie szlaku kajakowego w postaci pętli, 
- połączenie wszystkich ścieżek rowerowych w powiecie, na początku planujemy ścieżkę 
Radomyśl – Wieleń,
- program ochrony wód poprzez realizacje  budowy kanalizacji,
Na przygotowanie projektów OFAL otrzymał 2 700 tys. zł.
  - spotkałem się z dyrektorem BS w Wijewie  w sprawie obsługi bankowej gminy. Wynegocjowane 
warunki obsługi są zadawalające.



Ad. pkt. 5

         1/  projekt  uchwały w sprawie  obniżenia  średniej  ceny skupu żyta przyjmowanej  jako 
podstawę obliczania podatku rolnego.
Przewodniczący obraz poinformował, że do projektu uchwały wymagana jest opinia Izby Rolniczej. 
Izba wyraża opinie negatywna do projektu uchwały ze względu na inną cenę żyta obowiązująca na 
rynku. Propozycja wypracowana na posiedzeniu komisji to 60 zł.za kwintal.
Radna Pani Urszula Rimke – stwierdziła, że po zapoznaniu się ze stanowiskiem innych rad gmin, 
które posiadają stawki znacznie niższe powinniśmy obniżyć proponowaną stawkę do 55 zł.
Radny Pan Roman Jęśkowiak – cenę żyta ustalił rynek i kwotę 60 zł.  powinniśmy zmienić 
dostosowując ją do ceny rynkowej,
Radny Pan Radosław Zamiatała – według rolników realna cena żyta jest niższa. Opinia Izby 
Rolniczej skłania mnie do obniżenia stawki,
Przewodniczący RG – należy pamiętać, że każdy podatek ma dwa oblicza, należy w nim widzieć 
interes indywidualnego mieszkańca oraz nasz wspólną czyli gminy,
Radna Pani Urszula Rimke – kwoty podatku będą analizowane przez prasę. Nie byłby dla nas 
radnych dobry wizerunek, ustalając tak wysoką stawkę,
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały przyjmując do obliczenia podatku rolnego kwotę 
55 zł.
Za przyjęciem takiej uchwały opowiedziało się 12 radnych, przy 2 głosach przeciwnych i 1 
wstrzymującym.
Wójt Pan Ireneusz Zając -  wspólnie z Skarbnik przeanalizowaliśmy wszystkie  za i przeciw  w 
przypadku obniżenia stawki podatku rolnego. Postanowiliśmy w imię sprawiedliwości społecznej 
podatki w pozostałych dziedzinach pozostawić na poziomie roku bieżącego. Wzrost dóbr 
konsumpcyjnych  jest na poziomie 0,4 % a w roku ubiegłym 4 % jest to niewiele i skutki podwyżek 
były niewielkie, dlatego poniesione z tego tytułu straty nie będą też znaczące.
Do treści projektu nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gmin y Wijewo Nr XLV/ 324/ 2014 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. nr 4

Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy.

Po przerwie przystąpiono do realizacji kolejnych punktów porządku obrad.

         2/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Wijewo z organizacjami 
pozarządowymi na 2015  rok przedstawił przewodniczący obrad.
Do treści projektu nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLV/325/2014 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 
Wijewo z organizacjami pozarządowymi na 2015  rok  podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. nr 5

        3/  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/202/2013 z dnia 
30 stycznia 2013 r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Wijewo”.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – prezes związku zapewnił, że pomimo zapisu śmieci 
odbierane będą  jak dotychczas raz w tygodniu, rzadziej tylko na wniosek.
 Wójt  Pan  Ireneusz  Zając  –  w  sprawie  zapisu  „nie  rzadziej  niż  co  2  tygodnie”  otrzymaliśmy 
wyjaśnienie od Prezesa KZGRL, że system odbioru nie ulegnie zmianie i będzie obowiązywał na 
następne 2 lata.
Do treści projektu nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLV/326/2014 w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Wijewo 
Nr  XXVI/202/2013  z  dnia  30  stycznia  2013  r.  w  sprawie  przyjęcia  „Regulaminu  utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo” podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. nr 6

        4/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 



Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – zmiany w budżecie przewidują zwiększenie dochodów i wydatków 
budżetu gminy w postaci:
- dotacji celowej na uzupełnienie  wydatków na ubezpieczenie społeczne,
- prowizji  ubezpieczeniowej  dla Szkoły dotacji  celowej  na wsparcie realizacji  zadań w r5amach 
wieloletniego programu wspierania,
Zmiany Wydatków dotyczą :
- zwiększenia wydatków na drogi,
- wydatków związanych z zakupem wiaty do celów  gospodarczo garażowych, 
- zwiększenie wydatków na zakup pomocy dydaktycznych dla szkoły podstawowej,
- zwiększenia dotacji dl GOK na remont dachu w Wijewie 
- zwiększenia środków na budowę placu zabaw w Potrzebowie,
Do treści projektu nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLV/327/2014 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2014 r.
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. nr 7

        5/  projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wijewo na 
lata 2014-2027.
Skarbnik – poinformowała prognoza finansowa obejmuje zmiany w zakresie dochodów i wydatków 
bieżących, dochodów i wydatków majątkowych, przeznaczenie nadwyżki i sposób finansowania 
deficytu, Prognoza jest aktualizowana na podstawie wprowadzonych zmian w budżecie.
Do treści projektu nie wniesiono poprawek.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XLV/328/2014  w  sprawie  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie 
Finansowej Gminy Wijewo na lata 2014-2027.
 podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. nr 8

Ad. pkt 6

Przewodniczący obrad przedstawił pismo:
1/ Wojewody Wielkopolskiego w sprawie oceny złożonych oświadczeń  majątkowych przez Wójta 
Gminy Wijewo oraz  Przewodniczącego Rady Gminy. Do złożonych oświadczeń Wojewoda nie 
wniósł uwag.
2/ Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach  majątkowych przez pracowników urzędu.
3/ Przewodniczący RG poinformował o złożonych oświadczeniach złożonych przez radnych RG 
oraz zgłoszonych przez Urząd Skarbowy błędach.

Ad. pkt. 7

Radny Pan Henryk Rygusik – czy faktycznie stawki pozostające na poziomie ubiegłego roku nie 
musimy głosować, żeby nie było problemu,
Przewodniczący RG  - podjęte uchwały w poprzednim roku nie określały terminy ważności stawek 
dlatego mogą obowiązywać nadal bez podejmowania kolejnych uchwał,
Sołtys Pani Barbara Wojciech – podziękowała za szybką interwencję w sprawie oznakowania 
zakrętów,
Radny Pan Józef Pukacki – zwrócił się z zapytaniem, w jaki sposób można pomóc mieszkańcowi 
wsi Brenno, którego gospodarstwo poniosło znaczne straty z powodu padnięcia zwierząt
Radny Pan Radosław Zamiatała – w ramach OFALU mamy zaplanowane zadania wspólnie z 
gmina Przemęt,. Czy wiadomo jaki będzie koszt gminy .
- czy będzie priorytet dla któregoś z zadań,
- zawnioskował o piasek na posypywanie dróg w czasie zimy,
- kiedy będzie odbiór techniczny oczyszczalni i kanalizacji.
Radna Powiatu Leszczyńskiego Pani Genowefa Zielnica -  złożyła podziękowanie Wójtowi za 
słowa wsparcia dla organizacji pozarządowych pomimo czasem trudności w realizacji swoich 
zadań. 
Stwierdziła, że współpraca pomiędzy radą powiatu i gminy układała się dobrze. Wspólnie 
realizowaliśmy zadania zgłaszane przez społeczeństwo. Podziękowała za rozwój przedszkola, 
które jest mi bardzo bliskie



Radna Pani Joanna Miś – czy można już dowozić ścieki na oczyszczalnie,
Sołtys Pan Marian Białas – podziękował za wyremontowanie i zabezpieczenia sali wiejskiej w 
Zaborówcu.
Radny Pan Józef Pukacki – zgłosił awarie oświetlenia po 1 lampie na Wiatracznej i Zbożowej ,
Radny Pan Edwin Wojciech – na czym będzie polegał remont dachu w Wijewie, będzie wymiana 
całego pokrycia czy tylko załatanie dziur,
Przewodniczący rady zapoznał zebranych z odpowiedzią ZDP na zgłoszone wcześnie interpelacje 
i zapytania.

Ad. pkt. 8

Na zgłoszone interpelacje i wnioski odpowiedzi udzielił Wójt:
1/ poinformował, że powiat wynegocjował składowanie mieszkanki piasku z sola w Zaborówcu co 
znacznie wpłynie na lepsze odśnieżanie i posypywanie dróg w okresie zimowym.
Na terenie gminy mamy podpisane umowy na odśnieżanie dróg gminnych z dwoma podmiotami,
2/ w dalszym ciągu negocjujemy poprawę stanu mostka przed Potrzebowem,
3/ budowa placu zabaw opóźnia się z powodu wyższej ceny niż się spodziewaliśmy,
4/ w sprawie pomocy dla rolnika z Brenna  poprosiłem o pomoc GOPS, gdzie otrzymał 
maksymalną kwotę pomocy, 
5/ pozyskanie pieniędzy z OFALU będzie zależało od sformułowania i uzasadnienia wniosku. Są 
rzeczy, które są brane pod ocenę a nie są zależne od nas ( bezrobocie, ściągalność podatku)
Obecne mówi się o dofinansowaniu w  wysokości 85 %. Priorytetem w inwestycjach OFALu jest : 
szlak konwaliowy, ścieżki rowerowe i kanalizacja.
6/ podziękował radnym powiatu leszczyńskiego za współpracę w tej kadencji, Cieszę się również, 
że do przedszkola przychodzi coraz więcej dzieci i coraz młodszych,
7/ oczyszczalnia jest uruchomiona i oczyszcza ścieki, wymaga tylko całkowitego odbioru, który 
przyjmiemy jak będzie wszystko zrobione na ostatni guzik.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – zadzwonię i sprawdzę jaka jest możliwość zrzutu 
ścieków,
Wójt – ścieków nie ma prawa nikt inny zrzucać na oczyszczalnie poza naszymi podmiotami,
8/ przekazana kwota na remont dachu na sali w Wijewie pozwoli na gruntowny jego remont, oby 
dopisała tylko pogoda,
 Sala w Zaborówcu myślę, że jest to pierwszy etap zabezpieczający dach, ale wymaga jeszcze 
remontu sama sala.

Przewodniczący obrad poinformował, że do OFALU został złożony przez naszą gminę projekt na 
ścieżkę rowerowa oraz kanalizację.
Zaprosił wszystkich na ostatnie posiedzenia Rady Gminy Wijewo.
Skarbnik – wyjaśniła, że po rozmowie z prawnikiem WOKISS brak podstaw prawnych udzielenia 
przez rade pomocy finansowej. W takich przypadkach stosuje się pomoc w postaci zasiłku 
losowego celowego z OPS.

Ad. pkt. 9

Przewodniczący obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany. Podziękował za udział i 
zakończył obrady.

                                                                                                Przewodniczący  obrad

                                                                                                    Stanisław Kasperski


